

Еженедельник новостей МДС, 5-9 октября 2020

IBC Weekly News, October 5-9, 2020

За прошедшую неделю

МДС проводил интенсивную работу по защите бизнеса в сложившейся ситуации в стране

По инициативе МДС бизнес предложил выступить посредником в переговорах для стабилизации ситуации в КР.

МДС обратился ко всем госорганам страны обеспечить защиту частной собственности, особенно крупных экономических объектов республики.

МДС подсчитывает **материальный ущерб бизнеса**, в том числе по упущенной выгоде для анализа и выработки мер по сложившейся ситуации. Информацию направлять на эл. адрес: lawyer@ibc.kg (Дастан Иманалиев).

Бизнес-сообщество страны предложило на пост премьер-министра кандидатуру исполнительного директора МДС Аскара Сыдыкова.

Бизнес-ассоциации и Минэкономики подписали совместное обращение, ведущие бизнес-ассоциации обратились к народу и лидерам политических партий в связи с ситуацией в стране.

Over the past week

IBC carried out intensive work to protect business in connection with the current situation in the country

At the IBC initiative ,the business community expressed its readiness to mediate in negotiations to stabilize the situation in the country.

IBC appealed to all state bodies of the country **to ensure the protection of private property**, especially large companies.

To further analyze and develop measures for the current situation, IBC calculates **the preliminary financial damage to the business**, including lost profits. We ask you to send information by e-mail lawyer@ibc.kg (Dastan Imanaliev).

The country's business community nominated IBC Executive Director Askar Sydykov for the post of Prime Minister of the Kyrgyz Republic.

Business associations and the Economy Ministry urged to maintain economic stability in the country

Leading business associations appealed to the people and leaders of political parties in connection with the situation in Kyrgyzstan.

МДС в СМИ

Пресс-релиз МДС с призывом к властям страны обеспечить защиту частной собственности в Кыргызстане опубликован многими местными и зарубежными СМИ.

Сообщение **о создании бизнесом переговорной группы** для стабилизации ситуации в стране широко освещено в СМИ.

IBC in the media

The IBC press release calling on the country's authorities to ensure the protection of private property in Kyrgyzstan was published by local and foreign media.

The creation of a **business negotiating group** to stabilize the situation in the country was also widely covered in the media.

Объявления

Announcements

Два вебинара ЕБРР, запланированные на 7 и 14 октября, переносятся на 14 и 21 октября. Справки по тел. +996775985186.

Новости членов МДС

KPMG вошла в рейтинг ТОП-10 «Самых привлекательных работодателей Казахстана» по версии международного рейтинга Universum. [Подробнее](#)

Встречи с членами МДС

5 октября

Представители МДС и ЗАО "Z-Explorer" обсудили ситуацию в горнодобывающей отрасли КР, а также пути сотрудничества в рамках МДС.

Дайджест СМИ

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за 5-11 октября: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Отток средств из Кыргызстана [снизился на 9.7%](#)
Инвестиции в сферу информации и связи КР в 2019 году [выросли в 2.6 раза](#)
Пересмотр соглашений по Джерую и Кумтору [вошли в ТОП-10 приоритетов Садыра Жапарова](#)
Назначили нового [президента ЕБРР](#)
Статистика ЕАЭС [по среднемесячной зарплате](#)
На разведку недр [будут тратить меньше денег](#) в Казахстане
Шавкат Мирзиёев утвердил [программу «Цифровой Узбекистан 2030»](#)
Нацстатком назвал [крупных торговых партнеров Кыргызстана](#)
За 7 месяцев [торговля Кыргызстана с Китаем](#) сократилась на 58,5%

События на 12-16 октября

13 октября

Видеоконференция "Шансы и возможности в аграрном секторе" с предпринимателями из ФРГ. Контакты: info@cci.kg, тел. 613874, 613873.

15 октября

Вебинар ОЭСР «Политика регионального развития в Евразии». Начало в 14.00. [Для регистрации](#)

Two EBRD webinars, scheduled for October 7 and 14 have been rescheduled for October 14 and 21. For participation, please call: +996775985186.

News from IBC members

KPMG was ranked TOP 10 of the Most Attractive Employers in Kazakhstan 2020 by Universum. [Read more](#) about the rating results

Meetings with IBC members

October 5

Representatives of IBC and Z-Explorer CJSC discussed the situation in the mining industry of the country, as well as ways of cooperation within the IBC framework.

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for October 5-11, 2020: economy, business and investment:

Outflow of funds from Kyrgyzstan [decreased by 9.7%](#)
Investments in information and communication [grew by 2.6-fold in 2019](#) in Kyrgyzstan
Revision of agreements on Jeooy and Kumtor entered [the TOP-10 priorities of Sadyr Japarov](#)
New EBRD President appointed
EAEU statistics [on average monthly wages](#)
Less money will be spent on [exploration in Kazakhstan](#)
Uzbek President approves [the Digital Uzbekistan 2030 program](#)
Trade between Kyrgyzstan and China [decreased by 58.5% in 7 months](#)

Events for October 12-16, 2020

October

Videokonference "Chances and opportunities in the agricultural sector" with entrepreneurs from Germany. Contacts: info@cci.kg or by phone. 613874, 613873

October 15

OECD Eurasia Webinar "Regional Development Policies in Eurasia" will start at 14:00. [Register here](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.